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Protokół Nr XXXIV /2013 

Z obrad XXXIV sesji Rady powiatu w Nidzicy IV kadencji,  

która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Nidzicy 

w dniu 22 listopada 2013 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala otworzył obrady sesji o godz. 12:00, 

następnie przywitał wszystkich Radnych, a także Starostę- p. Grzegorza Napiwodzkiego, 

Sekretarz- p. Elżbietę Bieniek, Skarbnik –p. Renatę Mróz, dyrektorów i kierowników 

wydziałów Starostwa Powiatowego. 

Oświadczył, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 9 radnych, co stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala stwierdził, że porządek obrad sesji został 

dostarczony radnym w regulaminowym terminie. Następnie zapytał czy są do niego uwagi. 

Uwag nie było i porządek obrad jednogłośnie został przyjęty przez radnych.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2013-

2025. 

2) zmian w budżecie powiatu na rok 2013, 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Kosmala poprosił o omówienie projektów 

uchwał Skarbnik Powiatu Nidzickiego p. Renatę Mróz. 

Ad.2.1 

Pani Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2013-2025. Wprowadza się w nim 

następujące zmiany: uaktualnia się plan dochodów i wydatków w związku z przyznaniem dla 

Powiatu Nidzickiego środków z Europejskiego Funduszu Społecznego na dwa projekty w 

ramach Programy Operacyjnego Kapitał Ludzki. Następnie poprosiła o omówienie tych 

projektów Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Sporu, Turystyki i Promocji p. Jolantę 

Tymińską.  

Do obrad dołączył Radny Robert Radzymiński. Odtąd na sali obecnych było 10 radnych. 

 

Pani Jolanta Tymińska poinformowała, że oba projekty pochodzą z programu Kapitał 

Ludzki. W najbliższym czasie zostanie podpisana umowa, ponieważ wnioski zostały 

zaakceptowane. Należy więc podjąć stosowną uchwałę. Omówiła pierwszy projekt: „ 
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Edustrefa w Nidzicy”. Jest on całkowicie finansowany z  Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki, a Powiat Nidzicki nie wnosi żadnego wkładu własnego. Projekt obejmować będzie 

176 uczniów Zespołu Szkół Ogólnokształcących i ma na celu wyrównać szanse edukacyjne i 

zapewnić wysoką jakość usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, a także 

wyposażenie w dodatkowy sprzęt pracowni językowej i dodatkowe zajęcia z języka 

angielskiego. Planowany czas realizacji projektu to okres od dnia 1 grudnia 2013 r. do 26 

czerwca 2015r. Całkowita wartość projektu to 284.604,00 zł, z czego  85.807,00 zł zostanie 

wykorzystanych w 2013r.  Natomiast drugi projekt to „ Kompleksowe wspomaganie szkół i 

nauczycieli w Powiecie Nidzickim”. Termin realizacji to okres od 16 grudnia 2013r. do 31 

października 2015r. Planowana wartość to 1.011.064,40 zł, z czego w 2013 roku będzie 

wykorzystanych 19.153,00 zł. Pani Jolanta Tymińska dodała, że jest to projekt, do którego 

również Powiat Nidzicki nie musi wnosić wkładu własnego. W jego ramach planuje się 

utworzyć sieci współpracy dla nauczycieli, przeprowadzać diagnozy w każdej placówce, 

która wyrazi chęć udziału w projekcie, a pod  kątem danych problemów będą wykonywane 

czynności, które mają na celu wyeliminowanie niedoskonałości w szkołach. Uczniowie będą 

mogli uczestniczyć na dodatkowe zajęcia o tematyce wykreowanej przez Ośrodek Rozwoju 

Edukacji.  

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że drugi projekt budzi w nim wielkie  zadowolenie. 

Uważa, że jest to dobry pomysł.  

Radny Stanisław Rabczyński uważa, że powinniśmy się cieszyć z pozyskanych środków. 

Dzięki takim działaniom polepszy się poziom nauczania w placówkach publicznych. 

Następnie zapytał jak środki z drugiego projektu będą podzielone pomiędzy szkoły, które 

wezmą udział w tym projekcie. Na koniec dodał, że chciałby aby wskazano osoby, które 

przyczyniły się do pozyska takich środków .  

Starosta Grzegorz Napiwodzki wskazał p. Jolantę Tymińską, która włożyła duży wkład w 

pozyskanie tych środków.  

Radny Ryszard Kumelski zadał pytanie p. Tymińskiej, czy będzie powołana grupa, która 

będzie zajmować się realizacją tego projektu.  

Pani Jolanta Tymińska odpowiedziała, że w projekcie zaplanowane jest powołanie grupy 

zarządzającej. Zostanie ogłoszony konkurs na kierownika projektu, który wynagrodzenie  

będzie miał zapewnione ze środków projektowych. Wspomniała, że wartość drugiego 

projektu może się zmienić, ponieważ instytucje rozdzielające środki zanim wydadzą 

pieniądze i podpiszą umowy negocjują każdą kwotę. Następnie p. Jolanta Tymińska 

powiedziała, że po rozstrzygnięciu konkursu rozpocznie się praca nad projektem polegająca 

na określeniu potrzeb  danej szkoły publicznej. Przeprowadzone zostaną diagnozy w każdej 

placówce. Na podstawie wypracowanych dokumentów ponownie odbędą się spotkania, które 

mają na celu wybrać problemy, które wystąpią w danej szkole. Dodała, że przewiduje się 

długi okres realizacji tego projektu, ponieważ diagnoza będzie wykonywana przez kilka 

miesięcy, a następnie - wdrażanie planu. Pani Kierownik dodała, że będzie można 

zaangażować ekspertów, którzy są dostępni na stronie Ośrodka Rozwoju Edukacji. Na koniec 
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poinformowała, że wiele szkół zgłosiło się z gm. Nidzica, ale są także chętne szkoły z innych 

gmin.  

Radny Edward Rozmus zastanawia się dlaczego, gdy dzieci uzyskują złe wyniki w nauce, to 

dopiero rozpoczyna się interwencja. Zapytał dlaczego szkoły nie mogą zwiększyć swej 

efektywności, tylko od razu tworzą projekty. Jeśli już pozyskaliśmy środki, to skorzystajmy z 

nich ale wymagajmy od nauczycieli, by wyniki były większe, by przykładali się od nauczania 

uczniów. Następnie powiedział, że teraz musimy zapłacić pieniądze komuś, by naprawił 

istniejący system, ale powinniśmy zadać sobie pytanie, kto doprowadził do takiego stanu, że 

należy go naprawiać. Nauczyciele się nie doszkalają  i jest źle. Program będzie trwał dwa lata, 

a później znów nastąpi recesja.  

Radny Ryszard Kumelski zapytał czy w tym projekcie mogą uczestniczyć szkoły 

niepubliczne.  

Pani Jolanta Tymińska odpowiedziała, że nie mogą brać udziału.  

Radny Ryszard Kumelski uważa, że właśnie tym ludziom potrzebna jest pomoc. 

Powiedział, że dzięki temu projektowi rozwiną się zajęcia wyrównawcze na dużą skalę. 

Uważa, że duże znaczenie odegra tu kierownik tego projektu. Według Radnego Ryszarda 

Kumelskiego taka osoba powinna być kompetentna i dobrze zorganizowana.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki uważa, że należy pogratulować osobom, które przyczyniły 

się do takiego sukcesu, ponieważ w ubiegłym roku marzono, by realizować programy, które 

pomogą w prowadzeniu i rozwoju szkół. Każda godzina szkolenia z pozyskanych środków 

zwiększy efektywność nauczycieli. Następnie Pan Starosta zgodził się z Radnym Kumelskim, 

że dużą rolę będzie odgrywał kierownik. Podziękował tym, którzy przyczynili się do 

pozyskania środków, ponieważ na pewno wpłyną one pozytywnie na rozwój placówek 

szkolnych. Na koniec dodał, że jeśli mamy okazję do korzystania z takich środków, to 

powinniśmy to robić.  

Radny Stanisław Rabczyński powiedział, że częściowo zgadza się z Radnym Edwardem 

Rozmusem, ale także musi przyznać, że jest to forma, która stworzy możliwość rozwoju 

uczniów. Uważa, że nauczyciel, który mówi, że nie jest po to, żeby się dokształcać tylko po 

to, żeby pracować z uczniem, ma zły tok myślenia, ponieważ każdy nauczyciel przez cały 

czas powinien poszerzać swoją wiedzę i podążać za zmianami technicznymi i programowymi. 

Następnie dodał, że Radni mogą mieć wpływ na przebieg tego projektu. Mogą go  

kontrolować i zadawać pytania z nim związane. Uważa, że szkoła to specyficzny urząd pracy. 

Dodał, że dobry nauczyciel, który chce uzyskiwać dobre wyniki, musi więcej pracować, niż 

pracownik w innym zakładzie.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki powiedział, że dobry nauczyciel powinien tworzyć. 

Wspomniał, że w naszym powiecie jest wielu wymagających  nauczycieli, których uczniowie 

darzą wielką sympatią. Dodał, że będą podejmowane takie kroki, by liczba dobrych 

nauczycieli wzrastała. Każdy pracownik, a zwłaszcza nauczyciele powinni szkolić się, by 

osiągać efekty w pracy.  
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Radny Stanisław Rabczyński powiedział, że szanuje wypowiedzi pana Radnego Edwarda 

Rozmusa, ponieważ patrzy on na tę sprawę z innego punktu widzenia.  

Radny Edward Rozmus powiedział, że bardzo mu się nie podoba, że w szkole jest dużo 

wolnych dni np. Święto Szkoły, Dzień Nauczyciela, Dzień Sportu itp. Uczeń tylko czeka na 

takie dni i przez to odzwyczaja się od szkoły.   

Radny Ryszard Kumelski zauważył, że Dzień Nauczyciela został zmieniony na Święto 

Edukacji Narodowej . Jest to święto wszystkich pracowników Oświaty. Następnie dodał, że to 

nie jest dzień wolny, tylko dzień wolny od zajęć dydaktycznych i obowiązkiem każdej 

placówki jest zorganizowanie uczniom innych zajęć.  

Przewodniczący Rady Jacek Kosmala zaznaczył, że tylko jako przedsiębiorca podziela 

zdanie Radnego Edwarda Rozmusa. Uważa, że projekty miękkie to tylko marnowanie 

funduszy. Wolałby, by pieniądze były przeznaczane na budowę dróg, czy zakładów. Na 

koniec zapytał, czy uczniowie będą mieli możliwość wyboru, w jakich zajęciach chcą 

uczestniczyć. 

Pani Jolanta Tyminska odpowiedziała, że raczej nie będzie z tym żadnego problemu. W 

skład projektu wchodzi osiem stref m.in: strefa Talesa- nauka matematyki, Cyfro sfera – 

dotyczy oprogramowania, Polanica- teatr, kultura, język polski, strefa zdrowia- której celem 

jest pokazanie w jaki sposób można wykorzystać wiadomości z biologii, czy chemii w 

praktyce.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że przed Powiatem Nidzickim stoi wielkie 

wyzwanie.  

Radny Ryszard Kumelski uważa, że nie należy całą pracą obarczać kierownika projektu. 

Chce, aby radni także byli informowali na bieżąco o podejmowanych działaniach. 

Więcej pytań i uwag nie było. 

Rada Powiatu w obecności 10 radych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/232/2013 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 

2013- 2025, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.2.2 

Skarbnik Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w 

budżecie powiatu na rok 2013. Poinformowała, że w związku z przyznaniem dla Powiatu 

Nidzickiego środków z Europejskiego Funduszu Społecznego na dwa projekty w ramach 

POKL, zwiększa się budżet powiatu na 2013r. tj. dochody i wydatki o kwotę 104.960, 00 zł. 

Więcej pytań i uwag nie było 

Rada Powiatu w obecności 10 radych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/233/2013 

w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2013, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
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Do obrad dołączył Radny Waldemar Słupski. Odtąd na sali obecnych było 11 radnych. 

 

Radny Ryszard Kumelski poinformował, że wczoraj był nieobecny na posiedzeniu Komisji, 

ponieważ był organizatorem wyjazdu uczestników Uniwersytetu III Wieku. Na koniec 

powiedział, że bardzo podobały mu się referaty na Uniwersytecie Warmińsko- Mazurskim na 

temat praw pacjenta przedstawione przez przedstawiciela szpitala Miejskiego w Olsztynie. 

Działania przez niego przytaczane nie wymagają pieniędzy tylko dobrej organizacji. Uważa, 

że powinniśmy czerpać inspiracje z tego źródła informacji.  

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Powiatu – p. Jacek Kosmala 

zamknął obrady XXXIV sesji Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:  

 

 


